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Na svém prvním zasedání po letní prázdnino-
vé přestávce se ve čtvrtek 8. září sešli zastupitelé
města Hulína. Stěžejním bodem programu bylo
schválení Územního plánu. Dále přijali rozpočtová
opatření a projednali majetkové záležitosti města,
zakladatelskou listinu Kombyt Servisu, s. r. o. Hu-
lín a další body programu, o nichž informujeme
v�usnesení na 4. a 5. straně Hulíňanu.

V�úvodu jednání zastupitelstva nastala slav-
nostní chvíle. Z�rukou starosty J. Čumpelíka pře-
vzal mladý cyklista reprezentující město Hulín
Martin Zachara, který se stal ve své věkové kate-
gorii mistrem republiky, věcný dar.

V�diskusi, v�níž vystoupili jak hulínští ob-
čané, tak někteří zastupitelé, poděkoval ve jmé-
nu hulínského Klubu důchodců Josef Regentík
za finanční příspěvek, kterým město přispívá na
činnost klubu. Zastupitelka Jana Zimčíková tlu-
močila dotaz občanů, kteří se podivují nad tím,
že některé chodníky mezi záhlinickými rybníky
jsou znepřístupněny bruslařům na kolečkových
bruslích tím, že zde byl navezen hrubý štěrk.
Zastupitel Pavel Šálek vysvětlil, že rybníky, kte-
ré obhospodařuje Rybářství Hulín, jsou vedeny
jako farma a zákon umožňuje farmu dokonce
i oplotit. To, že nájemce rybníků umožňuje do
těchto prostor volný přístup veřejnosti je tudíž

Zastupitelé schválili územní plán
jeho dobrá vůle. Nehledě na to, že se neustále
setkává s�řáděním vandalů a pytláků.

Občanka Fryštacká se zajímala, zda budou
do příchodu zimy uzavřena místa, kde byla zru-
šena původní kotelna. O uvedení příslušných
obydlí do patřičného stavu ji ujistil zastupitel Petr
Polák jako zaměstnanec společnosti SATE.

Nejživější debata se týkala Územního plá-
nu, o němž informoval přítom-
né jeho tvůrce Ing. arch. Vladi-
mír Dujka. Zastupitelstvo jako
schvalující orgán, který tento
mnohovrstevní plán schvaluje
a tím uvádí do života, mělo dost
času se o něj zajímat. Jeho čle-
nové jsou si vědomí toho, že
bude závazný pro všechny, kteří
budou chtít v�Hulíně cokoliv bu-
dovat. Je jasné, že nadřazenou
je infrastruktura, konkrétně dál-
nice D1 a rychlostní komunika-
ce R55, která vytvoří v�Hulíně
jakési novodobé „hradby“. Měs-
to se tak dostane do sevření, kte-
ré mu brání rozvíjet se severním
směrem. Je na místě požadavek
na stabilizaci průmyslových zón,

od kterých si Hulín hodně slibuje. Trasa Hulín -
Břest se stane jednou z�prioritních zón Zlínské-
ho kraje. Zóna Hulín - Třebětice by podle Územ-
ního plánu měla v�budoucnu posloužit zejména
menším investorům, s�další zónou se počítá ve
směru od TOS k�Záhlinicím, kde dojde k�jistému
sevření železnicí a průmyslovým komplexem.

(Pokračování na 5. straně)

Poslední nahlédnutí do mapy. Zastupitel Josef Vodehnal má vůči
Územnímu plány výhrady, a proto také hlasoval proti jeho předloze.

Poslankyni Michaelu Šojdrovou provedli ředitel školy Tomislav
Kolařík a starosta Hulína Jaroslav Čumpelík v�první školní den

i školní kuchyní a jídelnou.

Letní prázdniny 2005 jsou už dnes minu-
lostí. Prvního září museli školáci nekompromis-
ně zapomenout na chvíle volna a jít do školy.
Díky ředitelskému volnu, které jim přece jen ješ-

Začal nový školní rok
tě o jediný pátek prázdniny prodloužilo, nebyl
tento nástup pro ně tolik bolestný.

Zahájení školního roku 2005/2006 se odehrálo
poprvé na nádvoří školy, vedle nově vybudované-

ho hřiště s�umělým povr-
chem. Jen ti nejmenší prvňáč-
ci zahajovali svůj velký den
ve třídách. Snad proto, aby je
ti „velcí“ svým nedostatkem
nadšení neodradili…

Zahájení nového škol-
ního roku bylo ale pro všech-
ny sváteční. Škoda, že prostor
nebyl ozvučen, takže řeční-
ky, kteří k�mládeži promlou-
vali, bylo sotva rozumět. Nic-
méně význam chvíle podtrhla
nejen účast vedení radnice na
čele se starostou Hulína Ja-
roslavem Čumpelíkem, ale
i účast poslankyně Parlamen-
tu ČR Michaely Šojdrové
(KDÚ-ČSL) a Pavla Höniga
(ČSSD). Popřát úspěšný

školní rok přišli školákům i pedagogům také
zástupci stavební a projekční firmy, kteří se
podíleli na rekonstrukci některých prostor ško-
ly. Nová sociální zařízení s�novými okny
a vstupní branou školy byly jasným důkazem,
že nespokojené hlasy, které zaznívaly mezi
žáky při nejrůznějších příležitostech, nebyly
marným voláním. Právě poslanci Parlamentu,
kteří mají k�Hulínu dobrý vztah, byli společ-
ně s�představiteli radnice tou hybnou pákou při
prosazování těchto cílů. Nebýt jejich snahy,
asi by se finance na rekonstrukci v�rozpočtu
města jen těžko hledaly. A že jich ještě bude
potřeba, o tom nikdo v�Hulíně nepochybuje.
Vždyť rekonstrukce „sociálek“ je jen prvním
krokem k�omlazování této, dnes už lze bez ri-
zika říci, školy - stařenky.

Věřme, že kulturní prostředí, které žáci ško-
ly po prázdninách našli, je bude zavazovat
k�slušnému zacházení s�majetkem, který by bylo
dobré zachovat i dalším generacím. Alespoň tak,
jak jej zachovali v�mnoha případech té dnešní
jejich prarodiče a rodiče.

(Pokračování na 3. straně)
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ZLÍN - O prodloužení souhlasného stano-
viska přístrojové komise, které se týká budová-
ní onkologického centra v�Baťově krajské ne-
mocnici, a o finanční podporu tomuto záměru
požádal při nedávné návštěvě Zlína ministryni
zdravotnictví Miladu Emmerovou hejtman Zlín-
ského kraje Libor Lukáš. Ministryně se ve Zlí-
ně účastnila jednání s�členy krajské rady, se zá-
stupci krajského úřadu i s�některými poslanci
Parlamentu ČR.

„Budování onkologického centra ve zlín-
ské nemocnici je jedním z�nejdůležitějších in-
vestičních záměrů, které chceme jako kraj
v�oblasti zdravotnictví realizovat. Pomoc minis-
terstva i přístrojové komise pro nás proto bude

velmi důležitá,“ řekl při jednání s�ministryní
hejtman Libor Lukáš.

Milada Emmerová tento požadavek na tis-
kové konferenci komentovala slovy: „Onkologic-
ké centrum ve Zlíně je nutné, dojíždění do Brna
představuje pro pacienty příliš velkou vzdálenost.“

Zástupci kraje seznámili představitele mi-
nisterstva také s Plánem rozvoje zdravotnických
zařízení ve Zlínském kraji, který nedávno schvá-
lilo krajské zastupitelstvo.

Při diskusi o připravované transformaci ne-
mocnic na akciové společnosti ministryně pou-
kázala na to, že již v�době převodu nemocnic
z�okresů na kraje měl být schválen zákon
o neziskových zdravotnických zařízeních, kte-

rý by umožnil i jiné formy organizace zdravotní
péče. Zákon je však teprve nyní v�procesu schva-
lování v�parlamentu.

Hejtman L. Lukáš hovořil s�ministryní zdra-
votnictví rovněž o nutnosti zlepšit v�česko-sloven-
ském pohraničním území spolupráci se sousedním
Trenčínským a Žilinským krajem, pokud jde
o provoz Integrovaného záchranného systému.

Na pracovním obědě se potom ministryně
Milada Emmerová sešla s�řediteli nemocnic
a dalších zdravotnických zařízení v�regionu.
V�odpoledních hodinách absolvovala se zástup-
ci kraje prohlídku Baťovy krajské nemocnice
ve Zlíně a Radiodiagnostického pracoviště
v�Holešově.

Společnost RESO bude v�těchto dnech sklá-
dat účty. Na úterý 20. září bylo svoláno jednání
představenstva RESO a stěžejním bodem má být
právě informace o hospodaření společnosti za
osm měsíců letošního roku. Jak na zasedání Za-
stupitelstva města Hulína ve čtvrtek 8. září infor-
moval místostarosta Roman Hoza, který
v�představenstvu RESO nahradil ve funkci své-

ho předchůdce Bronislava Fuksu, probíhá také
první fáze jednání o bližší spolupráci RESO
s�firmou Biopas jako strategického partnera
v�oblasti třídění komunálního odpadu „Důležitá
je také informace o dodávce nových sběrných
nádob od společnosti EKO-KOM. RESO dosta-
ne k zahuštění sítě sběrných míst celkem 25 kon-
tejnerů na sklo, z�toho pro Hulín to bude 8 kon-

tejnerů. Zůstává platné pravidlo, že k�dodaným
kontejnerům z�EKO-KOMu musí RESO pořídit
navíc ještě polovinu dodaného počtu z�vlastních
prostředků,“ řekl R. Hoza a upřesnil, že v�roce
2006 budou pro RESO vyčleněny prostředky ve
výši 750 tis. až 1 mil. Kč na výměnu stávajících
kontejnerů.

(aš)

Na zářijovém zasedání Zastupitelstva měs-
ta Hulína informoval zastupitele místostarosta
Roman Hoza o možnostech, jak snadněji získat
finanční prostředky přes mikroregion Jižní
Haná. „Současná situace spočívá v�tom, že exis-
tence mikroregionu slouží pouze jako zastřešu-
jící okolnost pro podávání individuálních pro-
jektů,“ řekl R. Hoza. „Je tak možné snadněji
získat prostředky z�různých fondů a dalších
dotačních titulů.“

Jako příklad uvedl Tlumačov, který získal
dotaci ze SROP na rekonstrukci domu čp. 170
na regionální vzdělávací, kulturní a informační
centrum ve výši 14 mil. Kč. „Navštívil jsem sta-
rostu Tlumačova, jenž mě informoval o dosa-
vadním fungování tohoto svazku. Dohodli jsme
se na užší spolupráci a společné přípravě men-
ších projektů v�oblasti kultury a sportu
s�možností získání financí z�programových fon-
dů kraje, případně jiných nadací. Do budoucna

budeme také uvažovat o větších projektech
v�oblasti rozvoje cestovního ruchu, cyklostezek
nebo napojení na aktivity v�souvislosti
s�rozvojem Baťova kanálu,“ řekl místostarosta.

Zastupitele informoval, že letos zatím ne-
byl schválen rozpočet sdružení, proto bylo na-
plánováno svolání valné hromady, která proběh-
ne v�prvním týdnu měsíce října. Místostarosta
Roman Hoza bude o jednání valné hromady za-
stupitele na příští schůzi ZM informovat.

Pomůže ministerstvo při budování onkologického centra?

RESO bude skládat účty

Mikroregion jako zprostředkovatel

Hledání práce s�pomocí internetu - možnost hledá-
ní zaměstnání za symbolický poplatek 5,- Kč.

Pro nezaměstnané nabízíme také informační
a poradenské služby - správné psaní životopisu, úřed-
ních dopisů atd.

Poskytneme informace o úředních dnech a hodinách
různých institucí.

Informace v�Kulturním klubu Hulín.

INFOCENTRUM
OTEVŘENO

Pondělí od 13. do 18. hodiny
INTERNETOVÁ UČEBNA
V MĚSTSKÉ�KNIHOVNĚ:

PROVÁDĚNÍ POČÍTAČOVÉ
DIAGNOSTIKY OSOBNOSTI

ŠANCE PRO NEZAMĚSTNANÉ
Vždy v�pondělí od 13 do 18 hodin
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(Dokončení ze str. 1)
Poslankyně Michaela Šojdrová se zajíma-

la, v�jakém stavu je kuchyň a jídelna. Ředitel ško-
ly Tomislav Kolařík spolu se starostou Jarosla-
vem Čumpelíkem ji ochotně provedli místy, do
nichž se nepovolaní nedostanou. Paní kuchařky
měly již připravený oběd, který šířil vůni široko-
daleko. Pořádek, dokonalá čistota a špičkové vy-
bavení školní kuchyně jsou nejen vizitkou těch,
kteří se o její provoz starají, ale i vizitkou zřizo-
vatele školy, který právě do vybavení tohoto pro-
vozu již investoval spoustu peněz.

Když se vzácná návštěva chtěla jít podívat
na nejmenší prvňáčky, měly už děti rozdělené
dárky, obrázky, místa v�lavicích i paní učitelky.
Třídy prvních ročníků (a letos byly otevřeny pou-
ze tři) se začínaly vyprazdňovat, protože děti spo-
lečně s�rodiči, kteří je doprovázeli, rychle vydý-
chali vzduch… Na první den ve škole to bylo

pro obě strany dostatečné,
a tak se plní nových dojmů
vraceli domů.

V�těchto chvílích už ži-
vot běží v�normálních kole-
jích. Začaly povinnosti, rovný-
ma nohama skočili do nového
školního roku nejmenší a ne-
zasvěcení stejně jako ostřílení
„borci“ vyšších ročníků. Po-
přejme všem, aby jim dny od
prázdnin do prázdnin a od
svátků k�svátkům rychle ubí-
haly a aby stačili pojmout
mezi tím vším do svých dět-
ských hlav vše, co se učitelé
ze všech sil snaží svým svě-
řencům předat.

A. Škarpichová
Největší radost měli z�prvního školního dne ti nejmenší.

Poprvé s�nimi přišli do školy i rodiče.

Kdo si chce uchovat věčné mládí, měl by
s�mládím žít. Ti, kteří mají mládí „doma“, si to
ani neuvědomují. Spíše jim dělá starosti. Bojí se,
když odchází z�domu a ti, co jsou na tom ještě
hůř, se bojí, když to mládí domů přichází… Ještě
jsou tu ti, kterým je mládí ukradeno. Buď mu dají
pár peněz, aby přežilo, nebo nedají ani to
a dokonce ani to druhé: pozornost, naslouchání,
partnerství, o lásce ani nemluvě… Kdyby to tak
nebylo, neexistovaly by dětské domovy ani „po-
lepšovny“, neexistovaly by sociální příspěvky pro
lidi v nouzi, neexistovaly by léčebny pro narko-
many, patologické hráče, záchytky…

Možná těmito slovy odradím všechny, kteří
nemají rádi mentorování. Tyto úvahy rozhodně
ambice pro mentorování nemají. Navozují jen
vzpomínky na povzdechy „Ach ta mládež!“
z�dob hippies, účesů ŕ la Beatles (domácky zva-
ných „máničky“), jsou to vzpomínky zatraco-
vané generace dnešních dědečků a babiček.

Se sklerózou přicházející s�věkem se
u mnohých z�nás krutě podepisuje ztráta paměti
o nás samotných. Nerozbíjeli jsme možná la-
vičky a spreje ještě také nebyly… Alespoň jsme
to nedělali všichni. Ne všichni ale také pomá-
hali stařenkám s�nákupy. Nepíchali jsme si per-
vitin ani nekouřili masivně trávu… Zato ne
všichni odolali startkám, kofole s�rumem či do-
konce fermetrazinovému zázraku v�zkouškovém
období. Byli i tací, co v podsvětí studenty nabi-
tých velkoměst propadali alkoholu a zoufalství
z�totality, která jim bránila nejen vyjet do světa,
ale v�rozletu i v�jiných oblastech. Tací, kteří se
učili anglicky, jen aby rozuměli textům písni-
ček oblíbených kapel, kteří četli poezii beatni-
ků a zapíjeli ji červeným vínem a při představě
nácviku spartakiády se nechali ošetřit jako ra-
chitičtí, hrbatí, s�plochýma nohama… I tehdy,
když jsme my báby a dědci blbli na stejný způ-
sob jako mladí dnes (jen možná s�menšími ná-
sledky, vždyť kdo věděl, co to je AIDS?), cho-
dili lidé po schůzích, nosili svazácké košile
a nadšeně vykřikovali v�prvomájových průvo-
dech. Posíleni bičem velkého bratra šikanovali
ty, co odmítali stranická školení, vylučovali je
z�vysokých škol pro porušení čehokoliv, nebo
je v�horším případě na ty školy ani nepustili.

Samizdat? Ten byl pro okruh intelektuálů, a když
byl, říkali jsme mu snad jinak. V�hospodách jsme
si dávali pozor na ústa, aby estébáci od vedlej-
ších stolů co nejméně slyšeli, doma jsme snižo-
vali hlasitost poslechu Svobodné Evropy či Hla-
su Ameriky a zvykali si na to, co se říká jen doma
a tiše, nebo ve škole a nahlas. Naše děti mají štěstí.
Ty trochu starší díky poměrům ve světě mohly
zvednout pěst i hlas, ti mladší si jen matně vzpo-
mínají na jakési demonstrace a revoluce… Ve-
směs nám, bábám a dědkům, zazlívají, že jsme
byli tak dlouho zticha a trpěli soudruhům vše.
(Pokud jsme sami těmi soudruhy nebyli.)

Svoboda a svobodný tisk nám málem vyra-
zily dech. Seděli jsme nad novinami a u televiz-
ních přijímačů jako šílení a polykali všechny
politické spory jako bez rozumu. Kdo se v�nedělní
poledne nenaštval, byl mimo obraz a kdo nešel
k�volbám, volil jedině stranu nepřátelskou.

Svoboda projevu - jak se říkalo pokřivené
demokracii před listopadovou revolucí - se pro-
měnila v „demokracii“. Někteří ji zaměňují
s�prostotou. Myslí si, že říci cokoliv komukoliv
a bez jakýchkoliv důsledků je stejným právem,
jako je právo dýchat vzduch. I proto si někteří
tak rádi chatují na internetu. Jsou anonymní,
mohou být tudíž chytří, plní šarmu, mladí, ač je
jim padesát let, či plní sexapelu, i když jim nad
koleny visí pupek a hlavu češou prachovkou…
Zlobit se na ně je jako protestovat proti publi-
kování nepodložených afér, které beztak soudy
řešit nebudou. Neřeší velké kauzy miliardářů,
natož pak rozepře znepřátelených sousedů.

Internet je však médium, které nám všem
převrátilo život naruby. Je úžasné a nedám na
něj dopustit. Pravdou je, že právě internet se
svou nenapodobitelnou rychlostí přenosu zpráv
po celém světě dělá z�naši planety planetu kata-
strof. Kdo z�nás před padesáti lety tušil, co se
děje na druhém konci světa, když jsme si mohli
předávat zprávy akorát tak po telefonu či dál-
nopisem, o němž dnešní mládež možná ani ni-
kdy neslyšela? (O televizi ani nemluvě, vždyť
měla za sebou první krůčky.)  I těmito médii se
však šířilo kde-co. Vždy to bylo jen v�moci člo-
věka. Jeho schopnosti či neschopnosti, jeho cti
či taktu, ohledu či upřímnosti.

Na internetu se objevily stránky, které ně-
které z�nás, dospělých, zvedly ze židlí. Protože
je sleduji, mile mne překvapila reakce mladých
tvůrců. Jednoho z�nich přizvali k�jednání kul-
turní komise města a prostor pro pořádaní akcí
rockového typu nejen v�prostorách klubu, ale
i letního kina, se našel. Mladí reagovali stejně
vstřícně. Okamžitě se na jejich chatu rozprou-
dila diskuse o tom, zda například akci jako „Hu-
línské rockové hody“ v�letním kině zvládnou
organizačně, zda budou mít dostatek prostřed-
ků na osvětlení, zajištění techniky, pamatovali
na to, že rock nelze v�centru města provozovat
po oficiálních hodinách nočního klidu, že bu-
dou muset zajistit i ochranu, aby byl na akcích
pořádek a aby jim jejich práci nekazili opilci
a výtržníci… Jednoduše kuráž, se kterou do toho
jdou, přímo pohladila duši. Opět jsem si jednou
potvrdila, že generace mých vlastních dětí je
báječná a dobře ví, že jsme lidé různí. Z�toho
bychom měli vycházet. To ale není důvod, aby-
chom jim stříhali křídla, abychom jim porouče-
li, jak se mají chovat, co mají poslouchat, co si
mají oblékat… Pokud budou mít pocit, že si i oni
můžou vážit nás, budeme k�sobě mnohem tole-
rantnější.

Už se těším, jak se možná v�rockových pát-
cích přesunou pivaři, kteří nemají moc rádi rock,
jinam. Tak, jako dovedou vyprázdnit sál mladí,
když slyší hudbu, která není zrovna pro jejich
uši, vyklidí sál ti druzí. Naučíme se možná dá-
vat prostor všem.

Nenapadá mne nic lepšího než srovnání
ras. Když jsem kdysi brouzdala po pařížských
ulicích a potkávala lidi všech barev pleti, měla
jsem báječný pocit. Ochotně jsem připouštěla
kosmopolitismus kdesi v�hloubi své duše. Když
budu na zahrádce klubu či kdekoliv jinde
v�Hulíně slyšet jednou rock a jindy dechovku
či sborový zpěv, připustím, že je Hulín měs-
tem. Provinčním, v�němž každý každého zná,
ale v�němž se lidé umí tolerovat a také navzá-
jem ctít. O to méně pak budeme bojovat mezi
sebou kvůli věcem, které vlastně umíme spo-
lečně změnit.

Alžběta Škarpichová

Začal nový školní rok

Prázdninové zamyšlení
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Usnesení č. 195/2005
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje zprávu o plnění
usnesení z�25. zasedání ZM bez připomínek.
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje usnesení
Rady města Hulína od 21. června 2005 do
1. září 2005 bez připomínek.

Usnesení č.196/2005
Zastupitelstvo města Hulína (dále jen „ZM!)
v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. b)
a písm. i) a § 10 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích
(obecní zřízení), ve znění pozdějších novel, pod-
le ustanovení § 26 odst. 2 zákona č. 50/1976 Sb.,
o územním plánování a stavebním řádu (dále jen
„stavební zákon“), v platném znění, § 29 odst. 2
a 3 stavebního zákona a v souladu s ustanovením
§ 16 vyhlášky č. 135/2001 Sb., o územně pláno-
vacích podkladech a územně plánovací dokumen-
taci (dále jen „vyhláška o ÚPP a ÚPD“),
v platném znění:
a) Schvaluje Územní plán města Hulína (dále jen
„ÚP“), zpracovaný v květnu 2005 pod zakázkovým
číslem 05/2000 projektantem, panem Ing. arch.
Dujkou Vladimírem, Kamenná 3858, Zlín; doku-
mentace schváleného ÚP se sestává z�těchto částí:

Textová část
B. 1 Vyhodnocení předpokládaných důsledků
navrhovaného řešení na životní prostředí („ŽP“),
zemědělský půdní fond („ZPF“) a pozemky ur-
čené k�plnění funkce lesa („PUPFL“) - textová
a tabulková část.
B. 2 Územní systém ekologické stability
(„ÚSES“) - tabulková část.
C. Grafická část
Širší územní vztahy, měř. 1 : 25�000.
Hlavní výkres, měř. 1 : 5000.
Regulace funkčních ploch - zastavěné území,
měř. 1 : 2000.
Doprava, měř. 1 : 5000.
Energetika a spoje, měř. 1 : 2000.
Vodní hospodářství, měř. 1 : 2000.
Veřejně prospěšné stavby a asanační úpravy, měř.
1 : 2000.

Vyhodnocení požadavků na zábor ZPF a PUP-
FL, měř. 1 : 5000.
Limity využití území a lokální ÚSES, měř. 1 : 5000.
D. Návrh regulativů územního rozvoje - textová část.
E. Dokladová část - textová část.

b) Vydává Obecně závaznou vyhlášku města Hu-
lína č. 2/2005 o vyhlášení závazné části Územní-
ho plánu města Hulína; závaznou část ÚP vyme-
zuje v rozsahu „Přílohy k Vyhlášce města Hulína
o vyhlášení závazné části ÚP - B. Závazná část“.

c) Souhlasí se způsobem zpracování a průběhem
projednání ÚP.

d) Souhlasí se způsobem vyřízení připomínek tak,
jak je uvedeno v příloze „Vyhodnocení všech sta-
novisek a připomínek s návrhem na rozhodnutí
o námitkách a o nesouhlasech s vyřízením námi-
tek podaných ke konceptu řešení“.

e) Bere na vědomí stanovisko nadřízeného orgá-
nu územního plánování, odboru územního plá-
nování a stavebního řádu Krajského úřadu Zlín-
ského kraje, které bylo vydáno dne 13. 7. 2005
pod číslem jednacím KUZL 13 943/05 ÚP-Re.

f) Ukládá vedoucí stavebního úřadu, aby zajisti-
la opatření hlavních výkresů a textové části schva-
lovací doložkou, uložení schváleného ÚP na Sta-
vebním úřadě městského úřadu v Hulíně, na
městském úřadě v Kroměříži a na odboru územ-
ního plánování a stavebního řádu Krajského úřa-
du Zlínského kraje, zaslání obecně závazné vy-
hlášky „O vyhlášení závazné části Územního
plánu města Hulína“ odboru územního plánová-
ní a stavebního řádu Krajského úřadu Zlínského
kraje, zaslání obecně závazné vyhlášky
„O vyhlášení závazné části Územního plánu
města Hulína“ spolu se schématem hlavního vý-
kresu dotčeným orgánům státní správy, zaslání
registračního listu odboru územního plánování
a stavebního řádu Krajského úřadu Zlínského
kraje a Ústavu územního rozvoje v�Brně.

Usnesení č. 197/2005
Zastupitelstvo města Hulína v�souladu s�ustano-
vením § 85 písm. a) zákona č. 128/2000 Sb.,
o obcích ve znění pozdějších předpisů
a) Schvaluje smlouvu o zřízení věcného břeme-
ne (právo chůze a jízdy) na části pozemku p.č.
1036/2 (průjezd domu čp. 14 na Kroměřížské
ul.) v k. ú. Hulín dle geometrickém plánu č. 1542
- 58/2005 ze dne 4. 5. 2005 dotýkající se domu
čp. 14 na pozemku p.č. 1036/2, pozemku p.č.
1036/2, domu čp. 473 na poz. p.č. 1037, pozem-
ku p.č. 1037, pozemku p.č. 1036/1, jiné stavby
bez č.p na pozemcích p.č. 1036/3, p.č. 1036/4,
p.č. 1036/5, p.č. 1036/6, p.č. 1036/7, p.č. 1036/
8, p.č. 1036/9, p.č. 1036/10, pozemků p.č. 1036/
3, p.č. 1036/4, p.č. 1036/5, p.č. 1036/6, p.č.
1036/7, p.č. 1036/8, p.č. 1036/9, p.č. 1036/10,
jiné stavby bez č.p. na pozemcích p.č. 1036/12,
p.č. 1036/13, p.č. 1036/14, p.č. 1036/15, pozem-
ků p.č. 1036/12, p.č. 1036/13, p.č. 1036/14, p.č.
1036/15 a pozemků p.č. 1036/11, p.č. 1036/16
p.č. 1036/17 vše v�k. ú. Hulín s�tím, že toto věcné
břemeno je vůči městu Hulín bezúplatné a město
Hulín uhradí náklady spojené s�vkladem do ka-
tastru nemovitostí a daň.

b) Schvaluje smlouvu o zřízení věcného břeme-
ne na umístění a provozování veřejného osvětle-
ní a dále právu chůze a jízdy přes pozemek p.č.
96 v PK v k. ú. Záhlinice dle geometrického plá-
nu č. 1016-752/2004 ze dne 3. 2. 2005 s tím, že
město Hulín je oprávněné z věcného břemene
vůči povinné Marii Vaclové, bytem Záhlinice 13.
Stavbu veřejného osvětlení bude provádět na zá-
kladě předložené smlouvy investor Ředitelství
silnic a dálnic ČR, Na Pankráci 56, Praha 4
v rámci stavby „SO 433 Přeložka veřejného
osvětlení na silnici III/05511 v km 8,450“, rych-
lostní komunikace R 55, úsek Skalka - Hu-
lín.Úhradu za zřízení věcného břemene provede
investor stavby Ředitelství silnic a dálnic ČR,
Závod Brno, Šumavská 33, 659 77 Brno.

(Pokračování na str. 5)

Zástupci radnice na jednání Zastupitelstva
města Hulína ve čtvrtek 8. září předali 15letému

cyklistovi Martinovi Zacharovi, který se stal le-
tos mistrem republiky ve své věkové kategorii,

věcný dar. Z�rukou starosty města
Jaroslava Čumpelíka převzal cyk-
listickou přilbu, která by mu v bu-
doucnu měla připomínat, že si
představitelé radnice váží jeho
úspěchů a že jej v�jeho cyklistické
dráze hodlají dle svých možností
podporovat. Jeho trenér Radim Va-
šíček byl v�té době na dovolené,
a tak mladého reprezentanta Hulí-
na u této příležitosti doprovázel
manažer oddílu Ing. Otakar Cou-
falík. Ten ve jménu ostatních mla-
dých sportovců cyklistického od-
dílu i všech, kteří mladé sportovce
v�jejich činnosti podporují, slíbil,
že i nadále se budou snažit šířit
dobré jméno našeho města.

V�neděli 4. září se konal závod Elma-
Therm Hvězda Cup, který pořádal oddíl Cyklo
MXM Hulín. „Obsadili jsme v�každé kategorii
vždy aspoň jednou stupně vítězů. Martinovi Za-
charovi se to podařilo téměř ve dvou kategori-
ích, ale dostal defekt, a tak dojel v�juniorské
kategorii až čtvrtý,“ řekl nám bezprostředně po
závodě trenér Radim Vašíček a dodal, že svou
kategorii Martin samozřejmě vyhrál. „Následu-
jící víkend budeme mít volno a za 14 dní se
chystáme na Slovensko, kde se 18. září jede fi-
nále Slovenského poháru v�Kláštori pod Znie-
vom. Bude to náš poslední závod v�této sezo-
ně,“ upřesnil trenér.

Pak si mladí cyklisté z�Hulína chvíli odpo-
činou a jakmile nasbírají nové síly, už koncem
října začnou se zimní přípravou.

(aš)
Starosta předal za přítomnosti dalších představitelů města
Martinu Zacharovi dar města - novou cyklistickou přilbu.

z�26. zasedání Zastupitelstva města Hulína, konaného dne 8. září 2005
v Kulturním klubu v�Hulíně

USNESENÍ

Dar města mladému cyklistovi
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(Dokončení ze str. 4)
c) Schvaluje zveřejnit záměr prodat volnou by-
tovou jednotku číslo 1225/17 o velikosti 2+1,
umístěnou v�Hulíně na ulici Družba v�domě čp.
1225 na pozemku p.č. 2706/9 zast. plocha, se
spoluvlastnickým podílem na společných částech
domu čp. 1225 a spoluvlastnickým podílem na
pozemku p.č. 2706/9 zast. plocha, každý
o velikosti id. 574/12903, to vše v�k. ú. a obci
Hulín za nejvyšší nabídnutou cenu. Vyvolávací
cena činí 480.000,-Kč.

d) Zastupitelstvo města schvaluje záměr prodat
bytový dům na ul. Wolkerova čp. 958, 959 a 960
umístěný na pozemcích p.č. 2553, 2552 a 2551
včetně pozemků pod domem p.č. 2553, 2552
a 2551 vše v k. ú. a obci Hulín dle schválených
Zásad prodeje bytů ve vlastnictví města Hulína
dle zákona č. 72/1994 Sb. v platném znění - do-
datek a úplné znění.

e) Platnost tohoto usnesení v�bodech a), b), c)
do 30. 9. 2006.

Usnesení č. 198/2005
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje v souladu
s ust. § 84 odst.2, písm.f) zákona č. 128/2000
Sb., o obcích ve znění pozdějších předpisů Za-
kladatelskou listinu KOMBYT SERVIS, s. r. o.

a pověřuje starostu města Jaroslava Čumpelíka
jejím podpisem.

Usnesení č. 199/2005
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje revokaci
části usnesení č. 181/2005, týkající se navrho-
vaného správce vkladu do společnosti KOMBYT
SERVIS, s. r. o. z�paní Bc. Evy Kubínové na
město Hulín v�souladu se zakladatelskou listi-
nou.

Usnesení č. 200/2005
Zastupitelstvo města schvaluje v�souladu
s�ustanovením § 84 odst.2, písm. c) zákona č.128/
2000 Sb., o obcích ve znění pozdějších předpisů
a ustanovení § 16 odst. 4 zákona č. 250/2000
Sb. níže uvedená rozpočtová opatření:

Z�dotace:
186 t. 4175 5410 sociální dávky
7 t. 3392 5331 KK příspěvek
231, 3 t. 3421 5331 SVČ příspěvek

Z�nadrozpočtových zdrojů:
851 t. 1039 5362 soudní poplatky
116 t. 3419 6122 koupaliště - čerpadlo
276 t. 3639 5171 oprava pavilonku
98 t. 3632 6121 smut. obř. síň - projekt
88 t. 4318 6123 auto - rozvoz obědů

(Dokončení ze str. 1)
Hulín by se v�budoucnu mohl stát průmys-

lovým městem, jehož centrum zůstane malé.
Město by potřebovalo několik desítek let, aby
došlo k�jeho přestavbě a jakémusi „poměštění“.
Pokud by město chtělo stabilizovat pracovní sílu,
Územní plán navrhuje určité plochy pro bydle-
ní, převážně však jde o individuální bytovou vý-
stavbu. Některé plochy nicméně počítají
i s�hromadnou bytovou výstavbou. Rodinné
domky by měly vyrůst na plochách poblíž Rovi-
ny, menší plochy by měly být pro tento účel po-
blíž elektrárny, naopak větší plochy směrem na
východ. S�dalšími plochami pro individuální by-
tovou výstavbu se počítá v�místních částech Zá-
hlinice a Chrášťany. To vše splňuje potřeby dneš-
ních lidí, kteří chtějí bydlet v�klidných lokalitách
venkova, ale v�blízkém dosahu průmyslového
města s�pracovními příležitostmi.

Územní plán počítá i s�klidovou zónou, kte-
rá by měla být vytvořena severovýchodně od
města, kde se uvažuje o�lesoparku. Územní plán
v�tomto ohledu akceptuje požadavek města. Tato
část by splňovala i protierozní funkci, ale přede-
vším by sloužila relaxaci obyvatel.

Na dotazy zastupitelů Ing. arch. V. Dujka
odpovídal se znalostí věci. Například zastupitele
F. Horáčka zajímalo, pro jaký časový horizont by
měl být Územní plán platný. Podle architekta jeho
platnost není časově ohraničena. Jednoduše řeče-
no - územní plán bude platit do té doby, než jej
nahradí jiný. Výhledově ovšem lze hovořit
o časovém horizontu zhruba padesáti let.

Územní plán byl podle litery zákona pro-
jednáván s�občany i politickou reprezentací. Jeho
koncepce by měla být zachována bez ohledu na
to, která politická strana bude v�budoucnu
u moci. Podle tvůrce je Územní plán základem,
na který by se potom měly vršit požadavky na
jednotlivé konkrétní plochy.

Připomeňme, že první jednání o tomto do-
kumentu bylo 5. dubna 2000. Připomínek obča-
nů nebylo mnoho. Jedna k�zpracování koncep-
tu, přibližně 10 občanů se za tu dobu přišlo zeptat
na budoucí koncepci a snesly se i připomínky.

Ze strany některých zastupitelů zazněla
i kritická slova, zvláště pokud jde o zbavování
se kvalitní orné půdy, která nebude zemědělsky
obdělávaná, kritizovali pozbývání zvěře, která
se díky nešetrným zásahům ztrácí a hledá úto-

čiště v�remízcích. Architekt Dujka argumento-
val, že územní systém ekologické stability je
v�plánu zapracovaný, teď už jde jen o to, aby-
chom umožnili zvěři se v�těchto místech pohy-
bovat. Podle něj by linie o šířce 15 metrů měly
být navzdory státem určené infrastruktuře zacho-
vány. Uvedl, že území mezi železnicí a plánova-
nými dopravními stavbami je stejnou bariérou,
jako je bariérou řeka. Pokud jde o zvěř, přirov-
nal takovéto území ke skalnímu převisu, který
je pro zvěř znamením toho, že na tomto místě
vše končí.

Faktem zůstává, že remízek není lesem, pro-
tože lesní plocha vzniká jen na pozemku větším
než tři hektary. Plochu o jediném hektaru tudíž
nelze nazvat lesní plochou a právě proto Územ-
ní plán počítá s�biokoridory.

Po čilé diskusi došlo k�hlasování. Ze 17
původně přítomných zastupitelů byl Územní plán
čtrnácti z�nich přijat, jeden zastupitel se hlaso-
vání zdržel (P. Šálek) a jeden byl proti (J. Vode-
hnal). Zastupitel B. Fuksa se hlasování nezúčast-
nil, protože s�ohledem na jiné povinnosti se
omluvil a musel ze zasedání odejít.

Alžběta Škarpichová

20 t. 3635 6119 územní plánování
150 t. 3745 5131 Kombyt - dotace
V�rámci výdajové části rozpočtu:
100 t. 3745 5131 Kombyt dotace
+ 100 t. 2219 5171 oprava chodníků

Usnesení č. 201/2005
Zastupitelstvo města Hulína bere na vědomí infor-
maci vedoucí finančního odboru o výsledcích hos-
podaření města za I. pololetí 2005 bez připomínek.

Usnesení č. 202/2005
Zastupitelstvo města Hulína schvaluje prove-
dení rekonstrukce osvětlení budovaného hřiště
s�umělým trávníkem III. generace dle nabídky
firmy ELEKTROMONT Hulín, s. r. o. v�částce
1.701.844,- Kč včetně DPH a pověřuje staros-
tu města Jaroslava Čumpelíka podpisem smlou-
vy. Financování bude provedeno rozpočtovým
opatřením.

Usnesení č. 203/2005
Zastupitelstvo města Hulína bere na vědomí in-
formaci místostarosty Mgr. Romana Hozy
z mikroregionu Haná a sdružení RESO.

V�Hulíně dne 8. září 2005
Jaroslav Čumpelík - starosta

Mgr. Roman Hoza - místostarosta

z�26. zasedání Zastupitelstva města Hulína, konaného dne 8. září 2005
v Kulturním klubu v�Hulíně

USNESENÍ

Zastupitelé schválili územní plán

ZO č.1 Českého svazu zahrádkářů v�Hulíně se opakovaně obrací
s�výzvou na občany: Vraťte prosím čisté prázdné lahve od moštu o obsahu
0,7 l, tvar klasický i tzv. „panenka“. Každým rokem kupuje naše základní
organizace několik tisíc nových lahví, které se do moštárny nevrací a zá-
konitě nám pak chybí. Zajištění lahví se tak stává organizačně i finančně
velmi náročnou záležitostí. Prohlédněte proto své sklepy, komory a ostatní

Vraťte prosím lahve od moštu!
skladovací prostory, zda se v�nich někde nenajdou nevyužité lahve. Vý-
kupní cena je stejná jako v�obchodech - 3 koruny za kus. Lahve lze vracet
v�moštárně v�Žižkově ulici č. 176 v�sezóně (do 31. 10. 2005) denně do
16 hodin, později dle dohody se členy výboru.

Děkujeme za pochopení.
Anna Čechmánková
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Víte, že…
•  devátého září bylo u Chrášťan hejno asi 270 čápů bílých a jednoho černého?

•  se po Hulíně šíří invazní rostlina křídlatka?

•  třetího září byl pozorován nad Hulínem přeletující dudek chocholatý?

•  v�Kroměříži na moravním rameni Šlajze byl nalezen mrtvý bobr evropský?

•  zato každý večer plave živý v�Hulíně mezi Betoňákem a Podstávkem?

•  byl v�Záhlinicích v�srpnu pozorován na přeletu velmi vzácný pták moták stepní?

•  na 2. října připravujeme vycházku pro veřejnost zvanou „Ptačí festival“?

•  se v�tuto dobu ještě páří a poté odtahují netopýři?

•  jediný strom tohoto druhu ve městě - jerlín japonský - roste naproti letního kina?

•  ješitností si uzavíráme mnohdy srdce druhých lidí?

Český svaz ochránců přírody VIA Hulín

Už čtyři roky se vlečou jednání s přísluš-
nými institucemi o tom, aby konečně byla uči-
něna opatření vedoucí k�nápravě v�Záhlinicích,
v�části obce zvané Chaloupky. Kurovický po-
tok je zanesený, vylévá se do zahrad a pozem-
ky zaplavují splašky, které doprovází nesnesi-
telný zápach. „Naprosté zanesení Kurovického
potoka bahnem, které v�místě vyústění obecní
kanalizace zvláště při vyšších teplotách prová-
zí neustálý a intenzivní zápach fekálií, nás stá-
lo téměř čtyři roky neúnavného jednání
s�příslušnými institucemi,“ řekla M. Dvořáko-
vá. „Situace byla opravdu kritická. Zápachem
trpí lidé v�této části obce a nelze se divit, že
mnohdy už propadali beznaději. Koryto poto-
ka je plné až po okraj. Voda se z něj vylévá na
pole, takže jejich majitelé je ani nemohou ob-
dělávat. Pokud je hladina Kurovického potoka
tak vysoko, že se vylévá, vrací se předčištěné
splašky (ze septiků) zpět.“

Koryto přepadu Němčického rybníka, kte-
ré je prostřednictvím hradidla spojeno s Kuro-
vickým potokem, je dalším tvrdým oříškem. Je
tak zaneseno bahnem a zarostlé dřevinami
a rákosem, že je voda až po okraj a vylévá se
do zahrad. „Soustavně podmáčí pozemky
a rovněž na nich nelze nic pěstovat. Voda se
navíc dostává do sklepů některých obyvatel této
části Záhlinic, takže sklepy jsou pro ně prak-
ticky nefunkční,” doplnila informace o situaci
Ing. M. Dvořáková.

Když na jaře v�roce 2004 pracovníci od-
boru životního prostředí a investičně-správní-
ho odboru přímo v terénu zjišťovali rozsah za-
plavení pozemků, oslovili je záhliničtí občané
Agáta Večerková, Marie Suchánková, Františ-
ka Otáhalová a Vlastimil Otáhal, kteří pouka-
zovali na to, že ačkoliv si ve věci přepadu Něm-
čického rybníka a zaplavování zahrad již v roce
2002 stěžovali na Státním rybářství Přerov (žá-
dost o sjednání nápravy podepsalo 10 občanů),
odezvy se nedočkali. „Rybářství Přerov situaci
s�vyléváním přepadu Němčického rybníka ne-
řešilo. Pracovnící radnice proto požádali záhli-
nické občany, aby napsali novou stížnost, na

základě které by mohlo být
svoláno jednání v�kanceláři
odboru životního prostředí.
A tak tedy na podnět těchto
občanů odbor životního
prostředí Městského úřadu
Hulín svolal na 21. dubna
loňského roku jednání, je-
hož se zúčastnili zástupci
Zemědělské vodohospodář-
ské správy (ZVHS) praco-
viště Kroměříž, Státního
Rybářství Přerov, oddělení
ochrany vod Městského
úřadu Kroměříž a dalších
subjektů,“ vzpomíná na loň-
ský rok M. Dvořáková.
„Vyplynulo z něj, že je nut-
né, aby ZVHS investovala do vyčištění koryta
Kurovického potoka, neboť ono neplní svou
funkci. Profil je zarostlý vegetací tak, že připo-
míná kořenovou čistírnu. Město Hulín nechalo
vyčistit úsek před a za vyústěním obecní kana-
lizace, jelikož však ZVHS další jí svěřené části
toku nevyčistila, opět se zanesly i ty, které již
byly vyčištěny na náklady města v�roce 2003.
To znamená, že investice za 100�000 korun vy-
šla fakticky naprázdno.“

Nutno říci, že městský stavitel Města Hu-
lín Ing. Roman Dutkevič již v�dopise ze dne
28. 1. 2001 upozorňoval Zemědělskou vodohos-
podářskou správu na zanesení koryta Kurovické-
ho potoka. Dočkal se odpovědi, že provozovatel
kanalizace je povinen udržovat si výústní objekty
kanalizace na vlastní náklady a odstraňovat na-
plaveniny ve vodním toku prokazatelně způsobe-
né kanalizací. Právě to byl důvod, proč se město
Hulín rozhodlo investovat na jaře roku 2003 do
vyčištění té části potoka, kde kanalizace ústí,
v�souladu s�příslušnými právními normami. Ostat-
ní úseky, za které zodpovídá Zemědělská vodo-
hospodářská správa, se však čištění nedočkaly.

V�dopise ze dne 15. 7. 2002, který Ing. Mi-
roslavě Dvořákové adresovala Zemědělská vo-
dohospodářská správa, bylo uvedeno, že pří-

slušný úsek Kurovického potoka je zařazen do
plánu údržby nejdříve na rok 2003. (Dva roky
prodlení - není to příliš dlouhá doba?) Po opě-
tovné urgenci, jíž odbor životního prostředí na
ZVHS naléhal, a výše popsaném jednání v�roce
2004 konečně došlo k�průlomu situace. Už le-
tos se vyčištění potoka dočkáme. Přece jen úsi-
lí pomoci občanům místní části Hulína Záhli-
nice, konkrétně těch, kteří žijí v části obce zvané
Chaloupky, bylo korunováno úspěchem. Podle
Ing. Miroslavy Dvořákové nakonec ředitel Ze-
mědělské vodohospodářské správy Brno
Ing. Halačka rozhodl, že se začne s�čištěním Ku-
rovického potoka letos na podzim.

Věřme, že všechna opatření, která budou
přijata, povedou ke zlepšení této situace a že zdejší
lidé konečně budou moci žít bez neustálého obtě-
žování zápachem. Věřme, že zaplavování jejich
pozemků a sklepů bude konečně minulostí a že
se budou moci zbavit pocitu, že boj s�některými
úřady je stejně marný jako boj s�větrnými mlýny.

„Definitivním řešením v�Záhlinicích bude
až výstavba Čističky odpadních vod, která je
dle Územního plánu navržena v�místech vyús-
tění kanalizace do Kurovického potoka. Při jed-
náních se zástupci Zemědělské vodohospodář-
ské správy i Stáního rybářství Přerov vyplynulo,
že jelikož se Záhlinice nacházejí v�téměř ideál-
ní rovině, je tam spád potoka tak malý, že se
velmi brzy po vyčištění opět zanese - a situace
s�vyléváním přepadu Němčického rybníka
i vyléváním Kurovického potoka by se opět
opakovala. Odbor životního prostředí pověře-
ný radou města zadal v�tomto roce zpracování
projektové dokumentace pro územní řízení
k umístění stavby čističky odpadních vod
v�Záhlinicích. Jen dokumentace pro územní ří-
zení stála město 72.000 Kč, cena samotného
projektu pro stavební řízení je již nyní odhado-
vána na cca 350.000 Kč. Cena stavby čističky
včetně rekonstrukce kanalizačního sběrače je
při současných cenách odhadována na
18.000.000 Kč. Samotné zahájení stavby je za-
tím bohužel ještě daleko. Tak velkou sumu pe-
něz nebude snadné sehnat, a proto bude město
usilovat o získání dotací,“ shrnula současnou
situaci vedoucí odboru životního prostředí MěÚ
Hulín Ing. Miroslava Dvořáková.

Alžběta Škarpichová

Potok v�Záhlinicích se vylévá do polí a znepříjemňuje
obyvatelům život.

V�Záhlinicích se konečně na podzim začne čistit potok
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V�minulém čísle Hulíňanu jsme naše čte-
náře informovali o hodech, které uspořádali oby-
vatelé místní části Hulína - Zahlinic. Jen okrajo-

vě jsme se zmínili o tom, že se jim podařilo opět
shromáždit dokumenty a předměty, které připo-
mínají minulost zdejších obyvatel. Výstava, kte-

rou pro tuto příležitost zpří-
stupnili, byla k�dispozici
návštěvníkům i po několik
dalších dnů, a tak jsme
o doprovod požádali dva její
nejdůležitější tvůrce - vrs-
tevníky Vladimíra Sobka
a Vojtěcha Kojeckého.

Nejen že nás provedli
expozicí, ale pochlubili se
dokumenty starými desítky,
ba v�některých případech
i stovkou let, které uchovali
doma oni sami, ve svých
osobních archivech.

V. Kojecký s�láskou pe-
čuje ve své stodole o před-
měty, které sloužily ke kaž-
dodenní potřebě mnoha

generacím před námi a doufá, že jednou i jeho
vnoučata toto dědictví uchovají. Stejná přání vr-
tají hlavou i jeho vrstevníkovi V. Sobkovi, který
se orientuje zejména na staré listiny a tiskoviny.
Tak se mohli lidé podívat nejen do významných
dokumentů, ale i na plakáty, staré pivní lahve,
s�bázní si sáhnout na prapor, se kterým se uvě-
domělí záhliničtí občané vypravili položit jeden
ze základních kamenů pro Zlatou kapličku
v�Praze… Prapor, který tehdy vlál nad jejich hla-
vami, už místy ohlodal zub času, ale stejně jako
relikvie oblečení kněze a rodáka Františka Sko-
palíka či dalších významných občanů obce tu
mají cenu zlata. Pluh, kolovrat, dokument či kni-
ha, stejně jako fotografie z�dob dávno minulých,
připomínající aktivity hasičů, myslivců či soko-
lů, to vše tu dýchá minulostí.

Výstava skončila a většina z�exponátů puto-
vala zpět na místa, kde je i tito dva staří muži
s�láskou opatrují. Nechť je jim všem za to chvála.

A. ŠkarpichováV. Sobek (vlevo) a V. Kojecký byli duší expozice o historii Zahlinic.

Město Hulín nabízí k prodeji volnou byto-
vou jednotku číslo 1225/17 o velikosti 2+1, umís-
těnou v�Hulíně na ulici Družba, včetně podílu na
pozemku, to vše v�k. ú. a obci Hulín. Vyvolávací
cena činí 480.000,-Kč.

Termíny prohlídek: pondělí 3. 10. 2005
a středa 5. 10. 2005, vždy v 16.00 hodin na místě
samém. Uzávěrka nabídek včetně zálohy ve výši
14.400,- Kč je 7. 10. 2005. Hlavním kriteriem je

nejvyšší nabídnutá cena. Nabídky posílejte do-
poručeně na adresu Městského úřadu v�Hulíně,
nám. Míru 162, 768 24 Hulín s�označením na
obálce „Nabídka 122517 - neotevírat“, připojte
vaši adresu a číslo telefonu.

Zálohu uhraďte v�pokladně MěÚ v�Hulíně nebo
na účet číslo 8319720217/0100, KB Kroměříž.
Bližší informace na tel. č. 573 502 726.

Vážení cestující,
pro zkvalitnění Vašeho cestování do Kroměří-
že pro vás České dráhy, a.s. připravily mož-
nost zakoupení jízdenek na Městskou hromad-
nou dopravu v�Kroměříži na nádražích ČD
v�Kroměříži, Hulíně, Holešově, Zdounkách
a Zborovicích. Jízdenky za základní jízdné 6
Kč a zlevněné jízdné pro děti od 6 do 15 let,

psa, kočárek a zavazadlo za 3 Kč jsou ke kou-
pi ve všech osobních pokladnách po celou pro-
vozní dobu. Využijte možnosti na jednom místě
si zakoupit obě jízdenky. České dráhy, a.s. Vám
přejí příjemnou cestu.

Jan Bortel
přednosta ŽST Hulín

Od posledního článku v Hulíňanu o rekon-
strukci Centrálního zásobování teplem (CZT)
uběhlo několik měsíců, a proto bychom chtěli
čtenáře Hulíňanu informovat o dalším postupu
prací.

Jakmile skončila topná sezóna, udělali jsme
v dubnu novou přípojku pro dům Sadová 974-
6, pak následovaly další přípojky pro domy
Družba 1223-4 a Družba 1225-6. V těchto dvou
domech byly koncem června namontovány nové
domovní předávací stanice a tím byly domy při-
pojeny na odběr tepelné energie z plynové ko-
telny Družba 1198.

V současné době vytápí kotelna Družba
I celkem 691 bytových jednotek a objekt ma-
teřské školy Družba II, což byl záměr celého
projektu. V�létě se podle dosavadních výsledků
upravovala regulace s�cílem optimalizovat pro-
voz kotelny a současně celé soustavy. Celé dílo
nám dodavatel předal 11. srpna a 30. srpna 2005
byla kolaudace.

Naším trvalým úkolem pro následující
měsíce bude průběžně vyhodnocovat výsled-
ky  celé soustavy s�cílem zajistit co nejefektiv-
nější provoz.

Martin Procházka

Ihned zdarma
upravíme nebo odstraníme

okrasnou zeleň jako

Volejte
736 767 874

nebo večer 573 340 144.

smrky • thuje • jalovce
a pod.

Ohlédnutí za hody v�Záhlinicích

Byt na prodej Rekonstrukce
je dokončena

Nová služba Českých drah

Služba zdarma!
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Vynikající filmovou sezónu z�loňského roku
vystřídala v�Letním kině Hulín letos o něco slabší,
na návštěvnost nepříliš bohatá. Podle Jany Náběl-
kové z�Kulturního klubu Hulín, která se o výběr
a zdárnou projekci filmů každoročně stará, letošní
léto bohaté na dešťové přeháňky a střídající se chlad-
nější a skutečně letní dny posezení u filmové plátna
trochu zkomplikovalo. „Když si uděláme malou
bilanci, stoupající tendence v�návštěvnosti letního
kina, kterou jsme nastartovali již v�roce 2000, letos
ochabla. Zatímco v�roce 2000 jsme promítli 37 fil-
mů a průměrně přišlo padesát diváků na jediný film,
o rok později to bylo 23 filmů a 63 diváků, v�roce
2002 dvacet dva filmů a 61 diváků, v�roce 2003
dvacet filmů a 81 diváků a vloni při devatenácti
filmech přišlo průměrně dokonce 105 filmových
diváků na film. Možná je to i tím, že vloni jsme
dostali hodně premiérových filmů,“ vzpomíná na
vydařenou sezónu léto 2004.

V�roce 2004 se dokonce lámaly rekordy.
Na Umučení Krista se přišlo podívat 253 divá-
ků, na Tróju 299, na Harryho Pottera 282 a na
Spider Mana II 225 lidí. Letos letní kino pro-
mítlo 20 filmů a průměrně  přišlo kolem sedm-
desáti diváků. „Docela slušnou návštěvnost jsme
zaznamenali na projekci Románu pro ženy, kdy
se přišlo podívat na tento film navzdory dešti
130 lidí,“ řekla J. Nábělková. Mládeži jsou stá-
le blízké horory, takže Kruh 2 vidělo 138 divá-
ků a Dům voskových figurín 147. Nezanedba-
telná návštěvnost, kolem sta lidí, byla na filmech
Pád Třetí říše, Constantine, Slečna Drsňák 2
a Válka světů. Potíž je v�tom, že červnové
a červencové premiérové filmy se k�nám dosta-
nou jen málokdy. Na některé dobré filmy jsme
takříkajíc nedosáhli jen proto, že bylo zhotove-
no málo kopií,“ uzavřela bilanci letního kina
pracovnice klubu, která se jen těžko smiřuje

s�tím, že České dráhy zrušily spěšniny. Pokud
se filmy předávaly z�jednoho do druhého místa
spěšninami, bylo to spolehlivé a nebylo nutné
dodávky filmů složitě prověřovat. Dnes je do-
ručuje kurýr a někdy je potřeba dobře nažhavit
telefonní dráty, aby se kina, která projekci za-
jišťují, ujistila, že nejen film včas dostanou, ale
včas jej i vrátí do místa, kde má být promítán
příštího dne. Technické a organizační zajištění
Letní kino Hulín letos zvládlo bez problémů.
Spílat mohou už jenom na špatné počasí, ale to
nedovede „doručit“ ani ten nejrychlejší kurýr.

Který film v�Hulíně pomyslnou „diváckou
hitparádu“ vyhrál? Byl to animovaný film pro děti
Madagaskar. Za příznivého počasí se na něj při-
šlo podívat 266 diváků.

Alžběta Škarpichová

Český červený kříž jistě není pro většinu
našich spoluobčanů neznámým pojmem. Jeho
více než 80letá tradice působení na území naše-
ho státu v�souladu s�ustanoveními Ženevských
úmluv je vedena snahou předcházet a zmírňo-
vat utrpení, chránit zdraví a úctu k�lidské bytos-
ti, podporovat vzájemné porozumění, přátelství
a mír. Poskytuje také účinnou pomoc v�případě
katastrof a jiných mimořádných událostí,
k�čemuž zajišťuje propagaci, organizaci a výcvik
první pomoci, organizuje a registruje síť záchran-
ných týmů.

Naši občané se mohli právě díky živelným
událostem z�let 1997 a 2002 přesvědčit o tom, jak
je důležitá podaná pomocná ruka v�pravý čas. Ži-
vot nás však staví do situací, kdy je třeba reagovat
okamžitě a neprodleně a každé zpoždění pomoci
může mít osudné následky. Aby každý z�nás dove-
dl správně poskytnou první pomoc, přichází Čes-
ký červený kříž s�nabídkou školení a kurzů první
pomoci pro veřejnost, školská zařízení i organiza-
ce dle směrnic Evropské komise pro první pomoc
v�Bruselu.Tyto kurzy budou probíhat v�měsících
říjnu a listopadu 2005 v�těchto odbornostech:

1. Základní norma zdravotnických znalostí
2. Zdravotník zotavovacích akcí
3. Zdravotnická příprava uchazečů o ŘP

Dle individuálních potřeb a v�různém rozsahu
jsme schopni připravit školení i v�jiných termínech.

Písemné i telefonické objednávky přijímáme
na naší adrese:
ČČK, Nitranská 4092, Kroměříž, tel. 573 334 767,
e-mail: cck-km@volny.cz

Na setkání se zájemci se těší zkušený instruk-
torský tým Českého červeného kříže.

Odkud pocházíte a kolik je vám let?
Z vesnice Košické Olšany. Tato obec má

asi 1000 obyvatel. Je mi třicet let. (Otec Ján
oslavil kulatiny 24. 6. - pozn. red.) Váš biřmo-
vací patron? Sv. Vincent.

Máte nějaký oblíbený sport? Hrajete fotbal?
Oblíbený sport nemám, fotbal nehraji, jen

snad mám rád cyklistiku. Ale už dlouho jsem na
kole nejel.

Jakou hudbu posloucháte?
Různou, ale mám rád třeba slovenské ka-

pucíny. Ale ne kvůli tomu, že jsou ze Slovenska,
ale že je to pěkná hudba. Jinak folk. Jaké máte
auto?  Modrou Fabii. Poznáte ji podle sloven-
ské SPZ.

Kde jste všude působil a co jste studoval?
Po základní škole to byl strojírenský „uč-

ňák“, pak tři roky práce, tři roky seminář
v Košicích, tři roky seminář v Olomouci, rok
jáhenství v Otrokovicích, poté jsem byl dva roky
kaplanem v Zábřehu na Moravě a teď Hulín.

Jak jste se dostal ke studiu bohosloví a jak
vůbec k pobytu v Česku?

Od malička jsem ministroval, pak výuka
náboženství, dále krize v dospívání (neuvědo-
mování, automatické „chození“ do kostela...)
a osobní setkání s Bohem asi před 13 lety. Ta
cesta je uvedena trochu matematicky. Ve sku-
tečnosti byla a je zajímavá. Je dobrodružstvím
hlavně po tom obratu z „nedělního“ křesťana
na křesťana „osobního“, mohu-li to tak na-
zvat. Podrobnosti farníkům na požádání vy-
světlím později.

Jak ve vás zrálo rozhodnutí stát se knězem?
Zrálo potichu a nevěděl jsem, že zraje. Ne-

rozhodoval jsem se dlouhý čas (např. několik

roků). Před dvacátým rokem života mě nena-
padlo stát se knězem. Rozhodnutí padlo ve dva-
ceti letech a v jednadvaceti jsem nastoupil do
semináře. Rodina, kamarádi, lidé z vesnice ne-
čekali, že půjdu do semináře. Když mě přijali,
pan farář to vyhlásil na nedělní mši, na které
jsem znovu po 7 letech ministroval, a kostel
zašuměl... Překvapení z rozhodnutí stát se kně-
zem se míchalo s pocitem nehodnosti, ale Bůh
to jistí!

Jak jste na tom se sourozenci?
Mám sestru a bratra. Když se sestra pro-

vdala, naše rodina se rozrostla o dalšího bratra
(švagr), pak o křestní dceru (kmotřenka) a pak
o další neteř. Tak spolu s rodiči, kterým již teď
říkáme „babka a dedko“, jsme kompletní. Vy-
růstal jsem na vesnici a můj mateřský jazyk je
vlastně nářečí - doma „hútoríme“.

Umíte spát ve spacáku?
Ano, rád. Když nemám po ruce svou po-

stel, natáhnu se v klidu někam do spacáku.

Umíte vařit?
Neumím, zatím to nebylo potřeba. V Zá-

břehu se o nás staraly profesionální kuchařky.

Povídal si: Libor Pecháček

Nový hulínský duchovní.

Déšť letnímu kinu nesvědčí

Získejte znalosti s ČČK

Představujeme vám nového hulínského duchovního
P. Mgr. Jána Čukáše
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„Mladí lidé nečtou,“ objevilo se nedávno na
titulní straně Lidových novin. Další z�mnoha za-
jímavých průzkumů tohoto deníku. Toto téma by
si zasloužilo alespoň krátké zamyšlení.

A kdo že je tím největším nepřítelem knih?
Ano, je to internet neboli největší celosvětová
počítačová síť. Bez velké námahy na něm najde-
te opravdu všechno. Skvělé, ne? Je tak radost si
stáhnout hotový referát, slohovou práci, životo-
pis slavné osobnosti či stručný popis tlusté kni-
hy, kterou se vám nechce číst. Internet ale není
jen to. Můžete na něm trávit svůj drahocenný čas
třeba „chatováním“ a hodně teenagerů to taky tak
dělá.

A na naše papírové kamarády se zapomíná.
Pomalu, ale jistě upadají v�zapomnění. Knihov-
ny sice jsou plné knih, ale někdy prázdné – bez
čtenářů. A internetový kout v�knihovně či inter-
netová kavárna? Tam málokdy uvidíte prázdné

židle. Zkusme si sami položit otázku: „Kolik jsem
přečetl(a) knih za minulý rok?“ Někdo málo,
někdo víc, jiný mnoho, další nic. Viděli jste ně-
kdy v�autobuse „týpka“, jenž by si četl noviny?
Nebo Hraběte Monte Christa? Pro někoho je tři
sta stran textu příšerná představa a noční můra.

Tím nechci naznačit, že by mladí vůbec ne-
četli, ale většinou to jsou spíše časopisy. Na ve-
selé, barevné listy papíru se přece kouká lépe,
než na „suchý text“! A těm se v�dnešní době vel-
mi daří, zkuste si spočítat časopisy pro ženy
a dívky či pro mládež. Odhadem několik desí-
tek, stánky a trafiky jsou jich plné. Hůře na tom
byly ve statistice noviny. Mladí je sice také čtou,
ale pomalu přestává být samozřejmostí koupit si
noviny. Radši se podíváme na televizi nebo si
poslechneme rádio, ne?

A stará dobrá beletrie? Čapek, Drda, Neru-
da a spousta dalších českých i zahraničních au-

torů poezie a prózy? Pro teenagery většinou nut-
ná a nezajímavá četba. A čtenářský deník, který
by je měl donutit si něco přečíst? Jednoduše to
opíší z�internetu. Když už knihy, tak různé ency-
klopedie, naučná literatura, mnoho ilustrací, ob-
rázků a podobně… Už se jen tak nevidí, že by si
někdo večer třeba v�posteli před spaním otevřel
knížku a na chvíli se začetl…

Samozřejmě, že knihy někdy v�budoucnu
docela vymizí, internet a další věci - v�dnešní
době označované jako moderní - nahradí nové,
lepší. Ale nemůžeme přece zavrhovat něco, když
se objeví lepší věc. Musíme si vážit toho, co
máme, i když knihy dnes nejsou „in“. A proto
nebuďme líní, čtěme knihy!

Hynek Zatloukal
Hulíňan, student tercie

Arcibiskupského gymnázia v�Kroměříži

Se zájmem jsem si přečetla příspěvek „Kni-
hy vs. Internet“ Hynka Zatloukala. Dokázal
v�něm velice trefně popsat problémy, s�nimiž se
dnes potýkají učitelé češtiny i pracovníci kniho-
ven. Není však správné svalovat všechnu vinu
pouze na internet. Mladí lidé nečtou, jak tvrdí
Lidové noviny i mnozí další, ale je to také proto,
že nečtou ani jejich rodiče. Zkuste se vžít do mysli
dítěte, kterému rodiče neustále tvrdí, že musí číst
knížky, ale oni sami svůj volný čas tráví vždy
jinak než četbou. Po knize v�tomto případě ne-
sáhne ani dítě. Ano, dnešní doba je uspěchaná,
jak také často slýcháváme. Lidé nemají čas na
mnohasetstránkové romány, a už vůbec ne na
poezii, jež se nedá číst povrchně. Mnoho autorů
- zejména klasiků - upadá v nemilost nejen kvůli
tomu, že nám byli ve škole vnuceni jako „povin-
ná četba“, ale také proto, že lidé potřebují nená-

ročnou relaxaci. Číst knihu a vnímat tak kromě
textu i jeho význam, tedy to, co je napsáno tak-
zvaně „mezi řádky“, není zrovna ideální způsob;
je mnohem jednodušší sednout si před televizi
a vnímat pouze vizuálně.

Kdysi se mi můj spolužák pochlubil (a byl
na to skutečně pyšný), že v�životě nepřečetl jedi-
nou knihu. Svůj čtenářský deník dával dohroma-
dy právě pomocí internetu. Doslova řekl, že ne-
považuje četbu za „efektivní“. O efektivním
využívání volného času však v�jeho případě ne-
mohla být řeč - všechen ho trávil na „chatu“, jak
to popsal i Hynek Zatloukal. Typický případ.

Nesdílím však Hynkův názor, že knihy jed-
nou zcela vymizí. Naštěstí totiž pro mnoho lidí
neznamenají jen nudu a povinnost. Při dobrém
výběru - a knihovníci jsou (nebo by alespoň měli
být) sečtělí, podobně jako učitelé češtiny, takže

vám jistě rádi poradí, jakou knihu si vybrat - se
vám podaří ponořit se do příběhů, jež vás budou
fascinovat; budete obdivovat pestrost jazyka, jímž
je to-které dílo napsáno… A jedna z�mnoha ne-
sporných výhod - čtením si neuvěřitelně oboha-
cujete slovní zásobu. Všichni víme, jak je dnes
důležité umět se přesně vyjadřovat.

Každý člověk by si měl v�životě najít „tu
svou“ knihu - společníka pro chvíle, kdy bude
chtít zapomenout na realitu a všednost. Je úplně
jedno, zda to budou kouzelné Děti z�Bullerbynu
od Astrid Lindgren nebo ponurý Kafkův Zámek.
Důležité totiž je, že takovou knihu máme.

Pavla Škarpichová
studentka Jihočeské univerzity

České Budějovice

(Pokračování )
Postava přijížděla blíž a slunce vycházelo

výš. Najednou Brian zahlédl oslnivý záblesk.
Postava se pořád blížila a Brian přemýšlel, od-
kud ten záblesk světla pochází. „Že by od pís-
ku?“- promluvil co nejtišeji jak to šlo. Další zá-
blesk oslnivého světla. Odkud může být? Postava
byla už jen padesát metrů od něj, když rozeznal
třpytivý předmět na hrudi postavy. Třicet metrů

už bylo dost na to, aby rozeznal hvězdu, kterou
měl na hrudi. Když už byl od Briana jen dvacet
metrů, tak zjistil, že to je šerif. Šerif usedl na koně
a zřejmě si už Briana všiml, protože upřel zrak
na skalku, za kterou se schoval.Vytáhl malý re-
volver a vystřelil. Kulka těsně minula Brianovu
nohu. Když šerif přicházel pořád blíž, Brian se
začal chvět. A když se šerif nahnul nad skalku,
za kterou se Brian krčil, promluvil: „ Kdo jste?

Co chcete?“, „ Nic já jen“- začal Brian. „ Nic,
půjdete s�se mnou a bez řečí“ nenechal ho do-
mluvit. A až teď si Brian všiml, že šerif je šedivý,
čtyřicetiletý a má na sobě uniformu. Ale ne mod-
rou ani černou, ale zelenou košili, ještě zeleněj-
ší kalhoty a klobouk hnědý jako své boty. Na-
konec mu nasadil pouta, vedl vedle sebe svého
koně. „ Půjdeme do města a tam sepíšeme pro-
tokol“ řekl šerif.

Žně archeologů u Hulína pokračují. Dodnes prozkoumali asi třicet hrobů kul-
tury zvoncovitých pohárů. Hroby obsahovaly početnou kolekci keramických ná-
dob a v�řadě z�nich byly nalezeny i zbytky zvířecích skeletů. To dokazuje, že do
hrobů ukládali naši předkové i jídlo, aby zesnulí nestrádali…

Je nejvyšší čas, aby se archeologové ze svého pracoviště u Hulína stáhli, pro-
tože co nevidět tu bude zima. O tom, co všechno zde nalezli a k�jakým poznáním
dospěli, jsme čtenáře Hulíňanu již průběžně informovali, nicméně v�některém
z�příštích čísel měsíčníku se k�nejnovějším objevům opět vrátíme.

< Archeologové za pomoci brigádníků pod vedením vedoucího výzkumu
   Tomáše Berkovce nalezli několik vzácných stop do minulosti našich předků.

Knihy versus Internet

Knihy versus Internet - jiný úhel pohledu

Čteme z�rukopisu mladého hulínského autora Petra Hodného:
II. díl -  Scherif

Archeologové budou balit
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KULTURNÍ POZVÁNKY

• Středa 28. září, začátek v�9 hodin
SVATOVÁCLAVSKÉ HODY
Letošní Svatováclavské hody začínají v�9 hodin
mší svatou v�kostele sv. Václava, kde zazní sklad-
by sborové hudby v�interpretaci pěveckého sdru-
žení SMETANA.
Dopolední program na náměstí
- do 12.00 hodin:
- Koncert dětské dechové hudby MORAVA.
- Dětský pěvecký sbor ZVONKY.
- Vyhodnocení soutěže KVETOUCÍ MĚSTO.
- 60 FOR rocková hudba.

Odpolední program na náměstí od 14.00 do
17.30 hod.
- Hodování s dechovou hudbou HULÍŇANÉ.
- Vystoupení souboru MAŽORETEK.
- Vystoupení taneční skupiny O.K.
- KLAUNIÁDA - MOŽNÁ PŘIJDE I KOUZEL-
NÍK - hry, soutěže, zábava pro děti.

Od 15.30 do 16.00 hodin DISKOTÉKA PRO
DĚTI.
+ skákací hrad + autíčka + trampolína + motoro-
vý vláček + občerstvení všeho druhu zajištěno.
Svatováclavský burčák z�Blatnice pod sv. Anto-
nínkem.

NOVĚ:
Od 14 hodin ODPOLEDNÍ PROGRAM V LET-
NÍM KINĚ do 20.00 hodin.

„HULÍNSKÉ ROCKOVÉ HODY“
Vystoupí rockové skupiny: + KRAJÍC CHLEBA
+ DAY9 + AREA51 + SCRAM + NŠOČI +

Připravujeme na říjen:
Čtvrtek 13. října v 19.30 hod.
• Z�OPERETY DO OPERETY - večer plný ope-
retních árií interpretů opavského divadla. Zaznějí
nejkrásnější melodie a veselé scény ze světových
i českých operet. F. Lehár - Veselá vdova, E. Kal-
mán - Cirkusová princezna, J. Beneš – Uličnice,
R. Friml�-�Za tichých nocí, J. Stelibský�-�Ostrov
milování, J. Strauss�-�Cikánský baron a�další.

Úterý 18. října v 19.00 hod.
• VLÁĎA HRON a jeho HVĚZDY, KTERÉ NE-
HASNOU - zcela nový zájezdový recitál, který je
vzpomínkou na one man show. Opět nebudou chy-
bět vtipné a humorné příběhy, něco málo ze zákulisí
slavných či zpěv a imitace. Uslyšíte takové hvězdy
jako Karel Gott, Felix Holzman, Frank Sinatra a další
neprozradíme, přijďte si je poslechnout.

Sobota 22. října v 19.00 hod.
• KŘEST NOVÉHO CD hanácké dechové hud-
by Hulíńané

Připravujeme na listopad:
Pátek 11. listopadu v 17.00 hod. - hudebna
• BESEDA S�BÁSNÍKEM BOHUMÍREM
POSPÍŠILEM.

Připravujeme na prosinec:
Sobota 3. prosince
• PŘEDVÁNOČNÍ VÍDEŇ - zájezd, který při-
blíží předvánoční atmosféru hlavního města na-
šich jižních sousedů.

Program: Odjezd od Kulturního klubu Hulín v�7
hodin ráno. První zastávkou bude návštěva
Schönbrunu, dále zámek Belvedere, okolí
s�vánoční výzdobou a návštěva vánočního jarmar-
ku.
Další zastávkou v�programu zájezdu bude pro-
hlídka historického centra Vídně a procházka přes
Maria-Hilfe-Strasse, kolem opery Korutanskou
ulicí, návštěva Štěpánského kostela, hradu Hoff-
burg a dál směrem k�radnici. Součástí procházky
bude prohlídka různých vánočních atrakcí, těšit
se můžete na ukázky starých řemesel
a samozřejmě zůstane prostor i pro nákup vánoč-
ních předmětů. Na zpáteční cestě bude zastávka
spojena s�občerstvením a příjezd do Hulína lze
předpokládat kolem dvaadvacáté hodiny.

Cena zájezdu 350,- Kč.
Přihlášky nejpozději do 20. listopadu v kan-
celáři Kulturního klubu Hulín nebo na telefo-
nech: 573�350�728, 573�352�800.

ZMĚNA  PROGRAMU  VYHRAZENA

• TÝDEN KNIHOVEN
Od 3. 10. do 8. 10. 2005 proběhne v�městské knihov-
ně celostátní akce „Týden knihoven“. Proč týden
knihoven? Aby na sebe upozornily čtenáře i nečtenáře,
sponzory i mecenáše, novináře a média všeho druhu.
„Týden knihoven“ také proto, aby se i ti, kteří knihov-
nu zatím ještě nikdy nenavštívili, dozvěděli, že dneš-
ní knihovna už není jen místo, kde si lze vypůjčit „re-
kreační čtení“. Že knihovna je místem, které se dnes
stává také moderní informační institucí.
Knihovny jsou veřejná zařízení a jejich čtenáři bý-
vají obvykle nejpočetnější zájmovou skupinou
v�místě. Patří k�nejvýznamnějším nástrojům, jimiž
stát naplňuje požadavek všeobecné dostupnosti in-
formací zakotvených v�Listině lidských práv
a svobod. Nabízejí veřejnosti buď bezplatný, nebo
velmi levný přístup k�nejširší možné škále infor-
mačních zdrojů. Knihovny nabízejí dětem, mláde-
ži i dospělým majoritní společnosti i menšin kul-

turní a vzdělávací alternativu, jsou místem, kde je
možné trávit volný čas.
Po celý měsíc říjen je připravena
• BURZA KNIH A GRAMOFONOVÝCH
  DESEK.
V�týdnu od 3. do 8. října: Dny otevřených dveří
a dny prominutí upomínek.
• PROVÁZKIÁDA
„Provázkiáda“ aneb navaž přátelství s�knihovnou.
Čtenáři a ostatní uživatelé knihovny mohou svůj
vztah k této instituci vyjádřit i tak, že naváží jaký-
koliv provázek, který si přinesou nebo jej dosta-
nou v�knihovně. Tak  bude vznikat dlouhý provaz.
Knihovny budou průběžně zasílat informace na
http://provazkiada.knihovna.cz a zde také ostatní
uvidí, jak si jejich knihovna stojí ve srovnání
s�ostatními soutěžícími knihovnami. Na provázek
také můžete napsat vzkaz pro knihovnu. Například
sdělit, co vás v�té vaší knihovně těší a jaké nedo-
statky v�ní spatřujete.
• Úterý 4. října:
BALÍŠ, BALÍM, BALÍME - přijďte si vyzkou-
šet, jak se balí kniha.
• Čtvrtek 6. října:
Pasování prvňáčků do stavu čtenářského - určeno
žákům prvních tříd ZŠ Hulín. Přijde mezi nás král
i princezna.

• Pátek 7. října:
Prodloužená půjčovní doba v�oddělení pro do-
spělé do 20 hod.
• Pátek až sobota 7. - 8. října:
PONOCOVÁNÍ V�KNIHOVNĚ -  světýlkový
průvod s�loučemi, lampiony, baterkami a noční
dobrodružství v�knihovně pro děti. Sraz pro při-
hlášené děti na ponocování v 17 hodin
v�knihovně. Sraz pro rodiče s�dětmi na světýlko-
vý průvod ve 20 hodin na dvoře knihovny. Při-
hlásit se můžete v�knihovně do 30. září.
• ZVUKOVÁ PROJEKCE V PŘÍRODĚ
Zveme všechny příznivce přírody na zajímavou
besedu „Zvuková projekce o přírodě“, která bude
v pátek 21. října od 17 hodin. Pořadem bude pro-
vázet učitel ZŠ Hulín Mgr. Ladislav Podhorský.
• HALLOWEN V KNIHOVNĚ
Nastává podzim a s�ním i svátek všech strašidel
a duchů. Od čtvrtku 27. října od 13 hodin se bu-
dou v�knihovně vyprávět strašidelné příběhy
a vyrábět ozdobné dýně. Bližší informace získá-
te v�knihovně.

Kontakty: www.knihovnahulin.cz,
knihovnahulin@seznam.cz,
tel.: 573 351 815

do knihovny

Okno



Hulíňan

11

Chvíle pro křížovkáře

V tajence je skryto německé přísloví.

Nápověda: AKOV, AVON, AZAL, ERATO, IK, NAO, OUL.

Při slosování výherce - luštitele křížovky zveřejněné v�srpnovém čísle Hulíňanu - se štěstí usmálo na Jana Váňu, Holešovská 782, Hulín. Blahopřejeme!

Legenda:
Vodorovně: A) španělský mys, jugoslávská ob-
jemová míra, vladař, puntík; B) druhý díl tajen-
ky, Starořek, chem. zn. hliníku, část střechy;
C) nevadí hovorově, planetka, slonova ozdoba
(j. č.), opak „slepá“, vrznutí; D) jedna z Libuši-
ných sester, nechutně jedl, zkr. dopravních pod-
niků, cizí dravec, ucházel po kapkách, roleta;
E) ohony, otec zastarale, ovčí vlna spojená s�kůží,
drobný hlodavec, člověk jezdící na vodě; F) první
díl tajenky; G) anglicky „jeden“, pohyb vzdu-
chem, velmi naříká, lesní zvíře, touto cestou, spor-
tovní zkratka, narychlo (expresívně); H) předpo-
vědi, časové období (j. č.), zvuk srdce (j. č.),
vývoj, svatebčané zastarale; I) jehličnatý strom,
obyvatel evropského ostrova, směnečný ručitel,
řeka ve Velké Británii, velcí lenoši; J) středově-
ký nájezdník, náčelník kozáků, nejrozšířenější
název univerzálních mužstev v�Čechách po roce
1868, opeřenci; K) český dramatik, škubnutí
v�obličeji, Evropan slovensky, rusky „ano“, pys-
katá rostlina (zběhovec).

Svisle: 1) cizí šelma živící se mršinami; 2) stano-
vit ceny; 3) nezadělat otvor lepením; 4) nebyl po-
věšen, výtažek z�čerstvých léčivých bylin; 5) bylo
toho dost (expresívně), otravné plyny; 6) část vozu,
část kotle či kamen, pracoval s�pluhem; 7) mon-
golský pastevec, druh horniny slovensky, pohřeb-

ní hostina; 8) druh barviva, jít na vojnu; 9) tmel,
dosáhnouti; 10) sídlo zraku, tep, dopravní prostře-
dek; 11) druh pečiva, doupě, pražská SPZ; 12) cizí
ovoce, první žena; 13) klobouk u Němcové, vydá
pach; 14) hrob, část přenosného plovoucího mos-
tu, anglicky „nebo“; 15) starší vztažné zájmeno,
ruské město a jezero, toulec, instinkt; 16) český
malíř, velká africká antilopa, dívčí jméno; 17) pra-

covní nástroje, římsky 105, chem. zn. fosforu;
18) chem. vzorec oxidu bóru, německý spisovatel
první poloviny 20. století, cizí osobní automobil
(mn. č.); 19) typ montovaného domku, poslední Ro-
žmberk, Slovan zastarale; 20) velká skupina lidí,
kout (místnosti), SPZ Karlových Varů, chem. zn.
vápníku; 21) zaměstnanci v�obchodě; 22) poláma-
ti; 23) druh afrických žirafovitých přežvýkavců.

Přátelé jezdeckého sportu a milovníci koní
se sešli v poslední srpnový víkend ve Skašticích.
Konaly se zde jezdecké závody „O pohár Zlínské-
ho kraje“ pod záštitou náměstka hejtmana Zlín-
ského kraje Vojtěcha Jurčíka. V�sobotu dopoled-
ne proběhly dvě drezurní soutěže, z�nichž si
prvenství odnesla Simona Sviteková na koni SIT
ze sportovní stáje Vittoria Skaštice. Dopoledne
zhlédli za pěkného slunného počasí skokové sou-
těže spolu s�náměstkem hejtmana Zlínského kraje
také starosta obce Skaštice Richard Novák, sta-
rosta města Hulína Jaroslav Čumpelík a za ČSTV
Zlínského kraje Karel Jankovič.

Z�prvenství v�soutěži na výšce do 120 cm
se radovala Michaela Kývalová na koni Merina
ze�SOŠ a SOU Kroměříž. V�parkuru na překáž-
kách o výšce do 130 cm se jako první umístil
Zdeněk Jarka na koni Dak z JK Haná Kroměříž
- stáj Hulín. Již za deštivého počasí probíhaly
v�neděli soutěže stupně „ZL“, výška 110 cm.
Z�prvního místa se radoval Jan Malý na koni
Monte 5 ze stáje Montana. Se soutěží „L“ na
výšce 120 cm se nejlépe vyrovnal Jiří Složil na
koni Gréta z�Jaso Oldřichov. Bezchybný parkur

stupně „S“ zajistil první místo již profesionál-
nímu jezdci Ing. Petru Eimovi na koni Puerto
Rico z�JK hřebčinec Tlumačov. Prvenství
v�nejvyšší soutěži „ST“ na výšce 140 cm, která
se v�této oblasti ještě nekonala, obhájil Ing. Petr
Eim na koni Puerto Rico z�JK hřebčinec Tlu-
mačov. Jako první si odvezl pohár Zlínského
kraje. Pěkné čtvrté místo obsadil Zdeněk Jarka
na koni Dak z�JK Haná Kroměříž - stáj Hulín,
který absolvoval tento stupeň obtížnosti se svým
koněm poprvé.

Zdeněk Jarka na koni DAK.

• Hledáme děvčátka ve věku od 7 do 9 let do
přípravky mažoretek. Informace každý čtvrtek
od 16.00 do 17.00 hodin v Kulturním klubu Hu-
lín u paní Aleny Rafajové.
• Taneční výuka Latinsko-Amerických tanců
Pro děvčata a chlapce ve věku od 6 do 15 let
pod dobrým vedením zkušeného tanečníka To-
máše Mrňky. Kurz bude zaměřen na pohybo-
vou výchovu a základy tanců: cha-cha, jive,
rumba, samba a další. Informace každé úterý
od 16.00 hodin.
• Taneční skupina O.K. zahájila  kurz moderních
tanců pro dívky od 10 let. Informace každý pátek
v�Kulturním klubu Hulín od 14.00 hodin.
• Jazykový kurz - pro školní rok 2005/2006 při-
pravujeme také jazykový kurz pro začátečníky.

Přihlášky do kurzů a informace o nich
v�kanceláři Kulturního klubu Hulín nebo na te-
lefonu 573�352�800.

František Gazdík (1944)
Zvonimír Hudeček (1922)
Jaroslav Třasoň ( 1936)
František Daněk (1938)
Alois Obdržálek (1931)
František Vysloužil (1921)
Božena Komendová (1963)
Věra Pospíšilová (1928)

Dětské oddělení
Úterý 13.00 - 17.00 hod.
Čtvrtek 13.00 - 17.00 hod.
Oddělení pro dospělé
Středa 10.00 - 12.00 • 13.00 - 18.00 hod.
Pátek 10.00 - 12.00 • 13.00 - 18.00 hod.

Pohár Zlínského kraje skončil v Tlumačově

Nové kurzy
Kulturního klubu

Opustili nás
V�měsíci srpnu zemřeli tito naši

spoluobčané:

Půjčovní doba knihovny
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Plošná reklama - 1 cm2 - 10 Kč,
opakovaná se slevou.

Soukromá řádková inzerce zdarma.

Soutěž: Známe své město?

Rolnické stavení v Hejné, dnes Vrchlického ulici. Uhodnete i tentokrát? Co zachycuje naše fotografie?

HULÍŇAN vydává město Hulín, reg. číslo MK ČR E 12041. Odpovědná redaktorka
Mgr. Alžběta Škarpichová. Všechny příspěvky jsou redigovány, podstata jejich ob-
sahu zůstává nezměněna. Nezveřejněné příspěvky nevracíme. Adresa redakce: MěÚ
Hulín, nám. Míru 162, tel.: 573 350 522, fax: 573 350 188, odp. redaktorka tel./fax:
573 395 422, 736 220 773, e-mail: skarpichova@quick.cz. Redakční rada: P. Šálek,
Ing. L. Pecháček a J. Zimčíková. Tisk: TYPOservis Holešov. Náklad: 1400 výtisků.

Na soutěžní otázku z�minulého čísla odpověděl správně jediný sou-
těžící Karel Košina, Jiráskova 695, Hulín. Blahopřejeme!

Na fotografii je rolnické stavení v�Hejné, dnes Vrchlického ulici čp.
23, patřící po několik generací rodině Hlobilové. Podle dostupných archiv-
ních údajů z�roku 1851 u příležitosti výkupů z�robotních povinností píše se
jako držitel Franz Hlobil, rolník 1/2 lánu, v�roce 1870 pak Josef a Marie
Hlobilovi a po roce 1927 Ondřej Hlobil.

Rodina Hlobilova patřila k�dobrým hospodářům a byla také uváděna
mezi tzv. kapitolními sedláky, což bylo v�Hulíně označení pro 18 vybra-
ných majitelů usedlostí, kteří již od 16. století podléhali církevním feudá-
lům velebné olomoucké kapitule a drželi zvláštní privilegium. To je osvo-
bozovalo od běžné pěší roboty s�výjimkou, že jedenkrát v�roce byli povinni
nakácet v�hulínském lese stromy, nařezat do polen a odvézt povozem na
církevní kapitolu do Olomouce. Odtud tedy jejich pojmenování „kapitol-
níci“. Tato zvláštní skupina (v�našem regionu ojedinělý jev) se však vy-
koupila i z�této části roboty tím, že zaplatila po 500 rýnských ve stříbře
a koncem roku 1839 jim byla i tato povinnost zrušena. Kapitolníci měli

svoji zvláštní truhlici, v�níž uchovávali důležité listiny. Měli své zvyky
a obřady, zejména při přijímání nových členů v�případě dědění či přiženění
se nového hospodáře. Na oslavu osvobození z�roboty pořádali každoročně
o první rorátní mši svaté tzv. sýpku, kterou vedl vždy jeden z�hospodářů.
Tam se nejdříve vzájemně vyrovnávaly zápůjčky obilí a následovala pak
beseda s�veselicí. Právě tam nacházíme záznam, že v�roce 1863 byl pořa-
datelem Martin Hlobil, v�roce 1893 pak Vincenc Hlobil a právě tento zane-
chal ve svém zápisu z�5. listopadu téhož roku podrobnosti celého jednání
na sýpce, které trvalo po tři dny. Jeho zápis končí s�přáním, aby uchovali
v myslích veršované heslo:

„Jak se naši nosívali - při svých zvycích dožívali,
tak i my se zachováme - cizotám se nepodáme,
každému v�paměti utkvělo - čemuž volám nazdar!“
Pořádání sýpek postupně zaniklo. Poslední písemně doložená je z�roku

1906 za hospodáře Fr. Obdržálka z�čísla 259. V�dobových záznamech je také
používán název „sépka“ a také „sépkaři“ jako zbytek zanikající hanáčtiny.

Vlastimil Úlehla

ZLÍN - Mladé sportovce a jejich trenéry, kteří
se podíleli na úspěšné reprezentaci Zlínského kraje
na druhé letní Olympiádě dětí a mládeže České re-
publiky, v�minulých dnech slavnostně přijali hejtman
Libor Lukáš a krajští radní. Olympiáda se konala
v�červnu v�Brně. Pamětní listy a věcné dary převza-
lo 40 žáků, kteří získali - i přesto, že tvořili jednu
z�nejméně početných výprav (260 účastníků) -, cel-
kem 9 zlatých, 13 stříbrných a 11 bronzových me-
dailí v 17 disciplínách a zajistili tak Zlínskému kraji
8. místo v�absolutním pořadí všech krajů. Nejúspěš-
nějším sportovcem výpravy se ziskem 3 zlatých
a 1 stříbrné medaile se stala Kateřina Kuldová, žáky-
ně páté třídy 4. ZŠ na Havlíčkově nábřeží ve Zlíně,
za reprezentaci v�handicap plavání.

„Věřím, že soutěživost, dravost a chuť něco
dokázat bude i nadále slušet vašim mladým osob-
nostem,“ řekl sportovcům hejtman Libor Lukáš
a dodal: „Chtěl bych pogratulovat i trenérům, kte-
ří se na úspěchu svých svěřenců velmi význam-
ně podíleli. Olympiáda se nám jeví jako zajíma-

Na olympiádě v�Brně byly i hulínské děti
vý a úspěšný projekt, a proto budeme usilovat
o pořádání její zimní varianty v roce 2008.

Zlínský kraj vyčlenil na podporu této akce
ze svého rozpočtu 1,15 milionu korun, na orga-
nizaci se významně podílel odbor školství, mlá-
deže a sportu krajského úřadu.

Olympiády se zúčastnili i mladí závodníci
z�Hulína, kteří ve dnech 21. až 26. června v�Brně

zasáhli do celkových výsledků. Byli to cyklisté
- Ivana Stiborová, která závodila na horském
kole v�kategorii starší žačky a obsadila 10. mís-
to, a dnes už mistr republiky Martin Zachara
v disciplině horská kola,�kategorie starší žáci.
Martin v�této soutěži obsadil 16. místo. Oba
hulínští reprezentanti trénují pod vedením Ra-
dima Vašíčka.

Bez sponzorských darů by se sotva mohly
konat sportovní akce, o kterých jsme vás
v�minulém čísle Hulíňanu informovali. Pořáda-
jící oddíl Aspot Hulín, který uspořádal závod
v�biatlonu, by rád poděkoval všem členům oddí-
lu, rodinným příslušníkům a nadšencům, kteří se
podíleli na perfektní organizaci tohoto závodu.
Rovněž chceme poděkovat všem sponzorům:
Chropyňská strojírna, a. s., Zlínský kraj,�Elko EP,
s. r. o. Holešov, Ortika, a.,s. Hulín, ADH servis,

s. r. o. Hulín, Home Office Zlín, Šicí stroje Kro-
měříž, Forbyt nábytek, s. r. o. Hulín, Květiny Jana
Zimčíková, BT Bike Libor Batěk, Bike centrum
Petr Štěrbík, Obchodní dům Štrof, Plzeňský Pra-
zdroj, Hedvika Briš, Žaluzie Rybenský, TOSHU-
LIN, a. s., MODIKOV, a. s., Jiří Rozsypal a Ra-
domír Vrubel, Yetti Sport Jiří Mrázek, Pečivo
Jitřenka, B-bar Hulín, Elektro-com Karel Sou-
ček Hulín, Textil prádlo Poštovní ulice Hulín
a Pálavská vína - Martin Masařík.

Poděkování sponzorům


